
Kolme veetöötlusjaama 
ehitus, mis rajatakse läi-
nud sügisel käivi tu nud 
vee- ja kanalisatsiooni-
trassi ehituse raames, 
hakkab lõpule jõudma. 
Neljanda pumbajaama 
ehitus algab peatselt.
ÜLO RUSSAK
vallaleht@harku.ee 

Ehitaja, Taskar OÜ projekti-
juht Lennar Viiar kinnitab, et 
nelja veetöötlusjaama ehitus 
pidi algama korraga, aga kuna 
mitmed läbi eramaade raja-
tavate trasside kooskõlastused 
venisid, siis alustati kolme 
pumbajaama ehitusega. 

Nel janda ehitus algab peat-
selt. 

Lennar Viiar: “Loodame 
tellijale ehk vallale veetöötlus-
jaamad üle anda novembris. 
Praegu oleme töödega graa-
fikus.”

Kõige kiiremini on ede ne-
nud Vääna-Jõesuu veetöötlus-
jaama ehitus. Veel mõned to-
rud paika, majale välis vii-
mistlus ja… 

Lennar Viiar: “Tegelikult 
on selline majake ainult väike 
osa veetöötlusjaamast. Maja 
all on 150 meetri sügavune 
puurkaev, filtrid vee puhasta-
miseks, maja taga aga ligi 
kolmesaja kuupmeetrine re-
ser vuaar joogivee hoiusta-

miseks. Kui pumbal peaks tek-
ki ma mingi tõrge.”

Ka on veetöötlusjaamad 
omavahel torustikuga ühen-
datud. Kui ühes pumbajaamas 
peaks midagi juhtuma, varus-
tab piirkonda teine puurkaev 
ehk veetöötlusjaam.

Lennar Viiar: “Uue veeva-
rus tus süsteemiga liitujatele 
tagame kindlasti senisest pare-
ma vee kvaliteedi, kõigile 
nõue tele vastava.”

Tööde tähtaeg on nihkunud 
ka selle tõttu, et Elektrilevi 
pole jõudnud rajada uusi ühen-
dusi veetöötlusjaamade tarvis. 
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Kuu aega tagasi rajas 
Tabasalu Selts kooli ja 
skatepargi kõrvale 
jalgpalli harjutusväljaku. 

MEELIS HÄRMS 
Tabasalu Selts 

Maailma populaarseim spordi-
ala jalgpall on jätkuvalt kasva-
tamas oma populaarsust ka 
Harku valla laste ja noorte 
seas. Augustis valmib lõplikult 
kunstmuruväljak Tabasalu 
Ühisgümnaasiumi ees, mis 
annab meie noortele mängi-
jatele võimaluse harjutada ja 
võistelda värskes õhus aasta-
ringselt. 

KUTSUME KÕIKI 
HUVILISI VÄLJAKULE 
MÄNGIMA JA TRENNI 
TEGEMA. 

Paraku aga kaasnevad tipp-
tasemel väljakute rajamise ja 
käigushoidmisega suured ku-
lud, mistõttu on selliste välja-
kute (lisaks peatselt avatavale 
kunstmuruväljakule ka kõrval-
asuv esindusstaadion) kasuta-
mine tasuline ja üsna kallis. 
Treeningute ja võistluste ajad 
on klubide vahel ära jaotatud 
ning jõudeajal, mil muuhulgas 
toimuvad ka hooldustööd, pole 
staadionite omaalgatuslik ka-
su ta mine noortele lubatud.

Ideest väljakuni 

Jalgpallipoisid-tüdrukud 
ja nende vanemad on kurtnud, 
et tõsisemalt spordi tege-
miseks jääb paarist ametlikust 
harjutuskorrast nädalas vä-
heks, koduaiad on aga noortele 
elementide harjutamiseks lii-

ga väikesed, lisaks ka ohtlikud, 
tugevalt löödud pall võib 
majapidamises palju kahju 
tekitada.

Sellest hakkaski Tabasalu 
Seltsi toimekatel inimestel 
küpsema idee rajada Tabasallu 
üks korralik harjutusväljak, 
kus meie noored saaksid 
treeningute vahelisel ajal ta-
suta harjutamas käia ning 
miks mitte ka väiksemaid 
võistlusi pidada. Aasta tagasi 
rajatud skatepargi kõrval 
Staadioni tänava ääres oli 
selleks sobiv koht olemas, kus 
juuni alguses viidi läbi Harku 
valla külade päev. Platsi ette-
valmistamiseks ja korras ta-
miseks oli juba mai- ja juuni-
kuus seltsi poolt investeeritud 
mitusada töötundi, nüüd oli 
tarvis veel väljak välja mõõta 
ning eemaldada ohtlikud kivid 
ja muu praht, edasi juba niit-
misega väljakut aina paremaks 
muuta.

Palju toetajaid 

Koostöö Harku valla valit-
susega sujus kiiresti ja konst-
ruktiivselt, ala kasutamiseks 
sportimise ja ürituste korral-
damise eesmärgil sõlmiti 

9-aastane leping. Platsi välja-
mõõtmisel ja planeerimisel 
tuli appi Tabasalu Jalgpallikool 
Kent Männiku eestvedamisel. 
Statsionaarsete (5x2 meetrit) 
väravate metall ja võrgud 
tulid sponsorluse korras fir-
mast Kuusakoski Recycling, 
väravate konstruktsioonid ehi-
tas Tabasalus asuv ettevõte 
Metek. Paigaldustööd ja beto-
neerimise tegi ära Tabasalu 
Selts oma jõududega. Nii val-
miski korralik jalgpallistaadion 
100% kodanikualgatuse kor-
ras, valla rahaline panus ei 

olnud vajalik. Suured tänud 
kõigile, kes oma panuse and-
sid!

Kutsume siinkohal kõiki 
huvilisi julgesti väljakule män-
gima ja trenni tegema. Väljaku 
kasutamine on lastele ja noor-
tele tasuta. Kui kellelgi on 
soov korraldada väljakul võist-
lust või muud organiseeritud 
üritust, palume ühendust võtta 
Tabasalu Seltsiga, et kokku 
lep pida tingimustes. 
Tel. 56 410 03, 
e-post: tabasalu.selts@
eesti.ee. 

Septembri alguseks valmib 
kaks uut jala käi jate teed, mis 
muudavad valla kahe kooli 
õpilaste kooliteed turvali se-
maks. Kõnniteed rajatakse 
Har kujärve ja Vääna-Jõesuu 
kooli juurde.

Harkujärve kooli juurde 
ra jatakse jalakäijate tarbeks 
eraldi kõnnitee Kiriku teest 
kuni koolimajani. Tähtaeg on 
30. augustil, seega kui kõik 
läheb plaanipäraselt, saavad 
Harkujärve lapsed esimesel 

koolipäeval bus si peatusest 
koolimajani seni sest muga-
vamalt ja turva li semalt.

Vääna-Jõesuu kooli kerg-
liiklustee rajatakse algusega 
Klooga maanteest piki Hiie 
teed kuni koolini. Rajatav jala-
käijate tee lõppeb kooli park-
laga. Asfalteerimistööde lõpe-
tamise tähtaeg on samuti 
30. augustil. Ehitustööde lõplik 
valmimistähtaeg, sh haljas-
tustööd, on septembri lõpus. 
HVT

Septembriks rajatakse 
koolilastele kõnniteed 

Vallavanem Kaupo Rätsepp, Tabasalu Seltsi esindaja Meelis Härms ning Tabasalu jalgpalliklubi treener Kent Männik.
 Katrin Romanenkov 

24. augustil toimub Harku val-
la aasta suurim kogupere-
üritus, milleks valmistumine 
käib täie hooga. Ootame üritu-
sele rohkelt laadakauplejaid 
ja kirbuturulisi. 

Tabasalu päeva külastajate 
hulk on aasta-aastalt kasvanud 
ning möödunud aastal külastas 
pika päeva kestnud perepidu 
ligikaudu 5000 inimest. Seega 
on see suurepärane koht käsi-
töölisele, pirukaküpsetajale 
või ükskõik millisele teisele 
väikeettevõtjale tulla kodu-
kandi inimestele pakkuma 
oma kunsti või toodangut. Kui 
on huvi oma telgi või letiga 
kohale tulla ja üritusest osa 
saada, siis palun võta ühendust 
telefonil 606 3838 või e-posti 
teel karin.pops@harku.ee. 

Ka kirbuturg on aasta-
aastalt populaarsust kogunud 
ning selgi aastal ootame sinna 
kõiki taaskasutusest lugu pida-

vaid inimesi kasutatud asja-
dega kauplema. Et kirbuturg 
oleks lõbusam ja liiklemine 
vabam, toimub kirbuturg sel 
aastal ürituse territooriumilt 
väljas ning iga müüja hoolitseb 
oma müügiväljapaneku eest 
ise – nummerdatud laudu ei 
ole. Kirbuturul osalemise soo-
vist võiks teada anda Face-
booki „Tabasalu päeva kirbu-
kas“ lehel. 

Kõigile teistele tuletame 
meelde, et ürituse käepaela 
saab kätte vallamajast lahti-
olekuaegadel või Tabasalu Ri-
mist argipäevadel õhtuti ning 
nädalavahetustel kella 11-19. 
Käepaela lunastamiseks on 
vallaelanikul vaja öelda oma 
isikukood. Kõigile neile, kes ei 
ole Harku valla elanike regist-
ris, maksab pilet 6 eurot.  
KARIN POPS, VALLA 
KULTUURI- JA 
SPORDISPETSIALIST

Tule Taba salu päevale 
kauplema 

Uus jalgpalliväljak – 
kodanikualgatuse korras! 

VÄLJAKU 
KASUTAMISE REEGLID

• Jalgpalli mängimine
 9.00-23.00.

• Öörahu: 23.00-9.00.
• Jalgpalli mängimine 

 omal vastutusel.
• Korrarikkujatest teata 

 telefonil 110 või 
 56 410 03. 

Harku vallavanem Kaupo Rätsepp, kuidas olete rahul 
rajatud väljakuga?
KAUPO RÄTSEPP: Olen väga rahul, sellist väljakut oli 
vallale väga tarvis. Lisaks oli selle väljaku rajamise 
protsess parim näide kodanikualgatusest, kus vald loob 
vajalikud tingimused ning aktiivsed inimesed koos toetajate 
abiga loovad väärtuse, millest võivad osa saada kõik 
kogukonna liikmed. Tahes-tahtmata tuleb kohe meelde 
hiljutine juhtum, kus ühe teise külaseltsi aktivistid jalgpalli-
väljakul oma prahti põletasid ja selle rikkusid ning mille 
vald oli hiljem sunnitud suurte rahaliste kuludega korda 
tegema. Loodame ja ootame oma kodanikuühendustelt 
vastutustundlikku käitumist, nagu siin Tabasalu harjutus-
väljakul näha on.

Kas 9-aastane leping ei hakka takistama ala võimalikku 
arengut, oli sinna ju plaanis ehitada tennisekeskus?
Tõepoolest on vallal huvi antud ala arendada ning hoones-
tada spordifunktsiooniga rajatisega. Kahjuks ei õnnestunud 
eelmisel aastal läbiviidud konkursiga tennisekeskuse raja-
jat leida. Tabasalu Seltsiga sõlmitud leping võimaldab val-
lal vajadusel etteteatamisega leping lõpetada. Siiski on 
valla tahe, ning ka leping on sõlmitud mõttega, et jalgpalli 
harjutusväljak seal võimalikult kaua toimiks. Kuni tule-
vaste võimalike ehitustööde alguseni annab vald selleks 
oma panuse. Hetkel pole alale arendust ega ehitustöid 
planeeritud. 

Lukksepp Tarmo Laal 
paigaldab veel viimaseid 
torusid Vääna-Jõesuu 
veetöötlusjaama torustikku, 
siis on uus pumbajaam 
valmis. Ülo Russak 

Uued veetöötlusjaamad 
on valmimas


